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Čtveřice studentů UK simulovala jednání Evropského
parlamentu
Letos poprvé se delegace studentů z Univerzity Karlovy zúčastnila mezinárodní frankofonní Simulace Evropského
parlamentu, která proběhla od 5. do 12. srpna v kanadském Montrealu. Ondřej Procházka, Renata Lebedová, Selma
Hamdi a Eva Smotlachová měli možnost vžít se na týden do role europoslanců a diskutovat o aktuálních problémech
Evropské unie se stejně starými studenty z celého světa.
Projekt Simulace Evropského parlamentu (SPECQUE) vznikl v roce 1998 na univerzitě v Laval v Québecu a střídavě
se koná v Kanadě a v Evropě. Často se pro setkání podaří zajistit prostory významných politických institucí, díky čemuž
se simulace konala například v sídle kanadské Poslanecké sněmovny, budově Evropského parlamentu v Bruselu,
Bundestagu v Berlíně či v sídle Evropské komise v Lucembursku.
Simulace se účastní zástupci univerzit převážně z frankofonních zemí, otevřená je však zájemcům o diskusi ze všech
koutů světa. Česká republika zde měla své zastoupení poprvé, všichni čtyři členové delegace reprezentovali Univerzitu
Karlovu.
Vedoucí delegace Renata Lebedová, studentka politologie na FSV UK, však již určité zkušenosti se simulací měla,
neboť se jí mohla účastnit jako studentka francouzské Sciences Po Lille. Byla to právě ona, kdo uspořádal už na podzim
loňského roku konkurz na historicky první členy českého týmu.
„Informaci o existenci SPECQUE jsem si našel na Facebooku. Protože mi to přišlo zajímavé, poslal jsem Renatě
životopis a motivační dopis ve francouzštině. Pohovor už probíhal v neformální atmosféře v češtině,“ popisuje Ondřej
Procházka, student andragogiky a personálního řízení na FF UK, který nakonec u pohovoru uspěl. Čtveřici doplnily ještě
studentka politologie na FSV UK Selma Hamdi a studentka Institutu ekonomických studií FSV UK Eva Smotlachová.
S přípravou na jednotlivá témata simulace začali účastníci už v prosinci minulého roku, zároveň bylo nutné sehnat
sponzory, neboť letenky a účastnický poplatek ve výši 1 100 a 350 eur na osobu si delegace musí zajistit sama. Nakonec
se povedlo získat podporu od francouzské ambasády a Komerční banky, takže studenti mohli v srpnu odcestovat do
Montrealu.
Program celého týdne byl velmi nabitý. Kdo si myslel, že během něj pozná i kousek okolí, byl asi zklamaný. „Jednání
probíhala dlouho do noci. Často se skončilo až ve dvě ráno. Část studentů se pak ještě připravovala na další den, část
se věnovala socializaci a jen někdo šel hned spát,“ popisuje Ondřej Procházka.
První den proběhlo plenární zasedání, další dny už se účastníci rozdělili do čtyř komisí a rokovali o vytvoření evropské
instituce zastřešující neziskové organice, sjednocení pracovní doby v rámci EU, finanční pomoci pro aerolinky nebo o
pravidlech pro jednotné označení produktů. Každý přitom hájil barvy jedné ze sedmi politických skupin reprezentujících
aktuální rozložení politických sil v EP. „Toto rozdělení účastníci znali už před příjezdem, aby se mohli na problematiku
lépe připravit. Já jsem se věnoval ochraně práv spotřebitelů a zastupoval jsem extrémní pravici. Při vystoupení v
parlamentu jsme si s kolegy například na sebe vzali záchranné kruhy, abychom znázornili, že Evropa se potápí,“ vypráví
Ondřej Procházka.
Poslední den simulace se hlasovalo o pozměňovacích návrzích a o finální podobě výsledných textů. Simulace byla
založena na reálném jednacím řádu Evropského parlamentu.
Příští rok se setkání uskuteční v budově italského parlamentu v Římě. Čtyřka studentů z Univerzity Karlovy by se ho
opět ráda zúčastnila, protože týden strávený v Montrealu považují za skvělou životní zkušenost. Rádi však předají
informace i dalším zájemcům o tuto problematiku. Kontaktovat je můžete prostřednictvím   Facebooku  nebo na e-mailu
  specque.prague@gmail.com .
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